



South Nation Conservation Declares a Level I Low Water Advisory

August 1, 2025



Conditions across the South Nation Conservation jurisdiction have reached the Level I Low Water threshold under Ontario's Low Water Response Program. This is the first sign that water supply could become a concern. Level 1 results in a request for a voluntary 10 per cent reduction in water use by all water users.

Current Conditions:

Recorded rainfall over the past 90 days has fallen under 80% of the long-term seasonal average, placing the area below the threshold for Level I Low Water. Low rainfall has contributed to reduced stream flows, with many local watercourses experiencing flows that have also reached Level 1 Low Water thresholds.

The 7-day weather forecast is calling for less than 5 mm of rainfall across the jurisdiction, with hot daytime temperatures between 26°C and 31°C expected through the week.

Recommended Actions:

All water users, including municipalities, residents, businesses, and farmers, are being asked to voluntarily reduce water use by 10%.

Ways to conserve water:

- Check your municipality's website for any current watering restrictions or fire bans.
- Use rain barrels to water lawns and gardens.
- Avoid pressure washing homes, driveways, and decks.
- Limit or delay non-essential outdoor watering; if needed, water only in the early morning or late evening to reduce evaporation.

If you hold a Permit to Take Water, reduce your water takings as much as possible.

Duration: This Low Water Advisory will remain in effect until further notice.

Next Steps:

SNC will meet with the jurisdiction's Water Response Team, which is made up of representatives from provincial and municipal governments, agriculture and special interest groups, to discuss the effects of low water and whether additional measures are needed.

South Nation Conservation will continue to monitor rainfall, stream flows, and water levels across the region. Updates will be shared as conditions change.

South Nation Conservation Contact:

Kat Watson, Coordinator, Early Warning Systems and Watershed Plans
kwatson@nation.on.ca | 1-877-984-2948





La Conservation de la Nation Sud émet un avis de bas niveau d'eau 1

1er août 2025



Les conditions dans l'ensemble du territoire de la Conservation de la Nation Sud ont atteint le seuil du niveau 1 de bas niveau d'eau en vertu du Programme d'intervention en matière de ressources en eau de l'Ontario. Il s'agit du premier signe indiquant que l'approvisionnement en eau pourrait devenir préoccupant. Le niveau 1 entraîne une demande de réduction volontaire de 10 % de la consommation d'eau par tous les utilisateurs.

Conditions actuelles :

Les précipitations enregistrées au cours des 90 derniers jours sont inférieures à 80 % de la quantité habituellement attendue pour la même période, selon une moyenne saisonnière à long terme, ce qui place la région sous le seuil du niveau 1 de bas niveau d'eau. De faibles précipitations ont contribué à la réduction du débit des cours d'eau, dont beaucoup ont également atteint le seuil du niveau 1 signalant un bas niveau d'eau.

Les prévisions météorologiques pour les sept prochains jours prévoient moins de 5 mm de précipitations dans toute la région, avec des températures diurnes élevées comprises entre 26 °C et 31 °C tout au long de la semaine.

Mesures recommandées :

Tous les utilisateurs d'eau, incluant les municipalités, les résidents, les entreprises et les agriculteurs, sont priés de réduire volontairement leur consommation d'eau de 10 %.

Mesures de conservation de l'eau :

- Veuillez consulter le site web de votre municipalité pour connaître les restrictions d'arrosage ou les interdictions de faire du feu en vigueur.
- Utilisez des citernes pluviales pour arroser vos pelouses et vos jardins.
- Évitez le nettoyage à haute pression de votre maison, votre allée ou votre terrasse.
- Limitez ou retardez l'arrosage extérieur non essentiel; si nécessaire, arrosez tôt le matin ou en soirée pour réduire l'évaporation.

Si vous êtes titulaire d'un permis de prélèvement d'eau, réduisez autant que possible vos prélèvements.

Durée : Cet avis de faible niveau d'eau restera en vigueur jusqu'à nouvel ordre.

Prochaines étapes :

La CNS rencontrera l'équipe d'intervention en cas de bas niveau d'eau de la juridiction, qui est composée de représentants des gouvernements provincial et municipal, du secteur agricole et de groupes d'intérêt spéciaux, afin de discuter des effets du bas niveau d'eau et de la nécessité de prendre des mesures supplémentaires.

La Conservation de la Nation Sud continuera de surveiller les précipitations, le débit des cours d'eau et les niveaux d'eau dans toute la région. Des mises à jour seront communiquées à mesure que la situation évoluera.

Personne-ressource à la Conservation de la Nation Sud :

Kat Watson, coordonnatrice, Systèmes d'alerte précoce et plans de bassin versant
kwatson@nation.on.ca | 1-877-984-2948